
Verzoek agendering voor de PC van 21 maart 2022 
 
 

Agenderingsverzoek van: 
Gert-Jan Ransijn (JA21), Willem Boutkan (PVV), Jesse Luijendijk (PvdD), Marc van Rooij (50Plus), Sjaak 
Simonse (SGP), Maike Müller (SP). 
 
Vergadering: 
Commissie RND en PS   

Datum vergadering: 
i.o.m. Procedurecommissie 
 

Agendapunt / Bespreekpunt: 
Mogelijkheden voor PS vanwege publicatie en terinzagelegging 
van vergunningen/ontheffing bestemmingsplan datacentrum 
Zeewolde. 
 

Aanwezigheid van portefeuillehouders 
De Reus, Smelik en Appelman is 
gewenst. 

Motivering van het verzoek: 
 
Aanleiding 
Besluit van de gemeenteraad Zeewolde om het bestemmingsplan Trekkersveld 4 vast te stellen t.b.v. de 
vestiging van een hyperscale datacentrum in Zeewolde. De gemeente Zeewolde heeft aangegeven dat 
vanaf april, maar mogelijk ook vanaf mei de publicatie van alle besluiten rondom het datacenter zal 
plaatsvinden (met toepassing van de coördinatieregeling).  
 
Achtergrond 
Nu het bestemmingsplan is goedgekeurd, moet het bedrijf META de benodigde vergunningen/ 
ontheffingen aanvragen bij de betreffende bevoegd gezagen (provincie Flevoland en Waterschap 
Zuiderzeeland). Een aantal vergunningen is al aangevraagd. 
De vereiste vergunningen zijn: de omgevingsvergunning voor bouwen en milieu, de natuurvergunning, de 
ontgrondingsvergunning en de watervergunning.  
De ontwerpvergunningen (omgevingsvergunning voor bouwen en milieu, de natuurvergunning, de 
ontgrondingsvergunning en de watervergunning) en het bestemmingsplan worden, naar verwachting in 
april/mei, gepubliceerd met toepassing van de coördinatieregeling . 
Na publicatie hebben belanghebbenden zes weken de tijd om een zienswijze en/of beroep in te dienen. 
 
Doel agendering 
De vestiging van het Meta hyperscale datacenter heeft, vanwege zijn omvang, een grote impact op 
gebruik van ruimte en middelen en veroorzaakt grote externe effecten. Dit is aanleiding voor een 
gesprek in de commissie over de vraag of en in hoeverre de Staten, als bestuursorgaan, de vestiging van 
dit hyperscale datacenter een wenselijke ontwikkeling vinden en onder welke voorwaarden. 
De besluiten op de vergunningen/ontheffing bestemmingsplan omtrent het datacentrum in Zeewolde 
kunnen daarbij invulling geven aan dit gesprek.  
 
De uitspraak of Provinciale Staten dit een wenselijke ontwikkeling vinden kan ertoe leiden dat de Staten 
ertoe overgaan tot het onderzoeken en bespreken van de resterende juridische en politieke 
mogelijkheden om de komst van een datacenter te beïnvloeden. 
 
Na de beschouwing van de wenselijkheid willen de partijen die dit agenderingsverzoek doen in 
commissieverband daarom bespreken welke ruimte en mogelijkheden de Staten voor bijsturing nog ter 
beschikking staat,  zodra de ter inzage legging heeft plaatsgevonden.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Werkvorm 
 
Een gecombineerde beeld- en oordeelsvorming van circa 90 minuten. 
Oordeelsvorming om te bepalen:  
a)hoe men de wenselijkheid van de komst van een hyperscale datacenter naar Zeewolde waardeert en   
b)of men hier eventueel nog instrumenten op wil inzetten 
Beeldvorming (technische sessie) om als Statencommissie op het gewenste kennisniveau te komen voor 
de juiste en tijdige  inzet van de juridische en /of politieke instrumenten.  
 
De sessie vindt plaats onder begeleiding van experts t.a.v. Staats/Bestuursrecht en Ruimtelijke Ordening. 
 
De conclusie van de sessie moet zijn in hoeverre een meerderheid van de Staten bepaalde instrumenten 
zou willen inzetten. Afhankelijk van de uitkomst hiervan, zou agendering in PS aan de orde kunnen zijn. 
Te bespreken vraagstelling  
 
a)Omgevingsvisie en datacentrum Zeewolde 
In hoeverre doorkruist het datacentrum Zeewolde onze huidige Omgevingsvisie 'Flevoland straks'?  
En dan in het bijzonder de daarin geformuleerde visie op de ‘ruimtelijke invulling en kwaliteit in 
Flevoland’ in het algemeen en meer specifiek op de onderdelen restwarmte, hoeveelheid ruimtebeslag, 
water en energieverbruik. 
 
b) Wat is de politieke en juridische duiding van het feit dat sprake is van: 

• Verkoop van grond aan één partij; 
• ontgrondingsvergunning en verkoop van landbouwgrond; 
• recente landelijke ontwikkelingen zoals de passage over datacentra in het coalitieakkoord Rutte 

IV, het actuele rijksbeleid en de brief van het ministerie over de verkoop van rijksgronden in 
verband met de komst van het datacentrum. 

 
c) Vragen aan experts:  

• Wat zijn de juridische mogelijkheden die voor PS en GS op dit moment open staan in het dossier 
datacentrum Zeewolde?  

• Is een zienswijze op de ontwerpvergunningen die ter inzage komen te liggen mogelijk?  
Door wie en hoe? 

• Is beroep door tegen de ontheffing bestemmingsplan en de vergunningen mogelijk?  
Door wie en hoe? 

• Welke mogelijkheden voor juridische ondersteuning van PS zijn in dit proces beschikbaar?  
• Had het in de rede gelegen Provinciale Staten in de gelegenheid te stellen vooraf wensen en 

bedenkingen te geven (provinciewet artikel 167 lid 4) ten aanzien van de anterieure 
overeenkomst, oftewel: is terzake van deze overeenkomst sprake van ‘ingrijpende gevolgen voor 
de provincie’? 

• Mede afhankelijk van het antwoord op het voorgaande: Wat is de juridische en politieke 
betekenis van het feit dat Provinciale Staten niet in de gelegenheid zijn gesteld vooraf wensen 
en bedenkingen aan te geven (provinciewet artikel 167 lid 4) ten aanzien van de anterieure 
overeenkomst?  
 

d) Vragen aan het college 
• Bent u bereid, indien PS dat bijvoorbeeld met een motie verzoekt, juridische instrumenten in te 

zetten, zoals het indienen van zienswijzen of instellen van beroep? 
 

e) Vragen aan de collega-fracties: 
• Vindt u de komst van een hyperscale datacenter naar Zeewolde wenselijk?  
• Wat zijn eventuele politieke instrumenten die u nog zou overwegen? 
• Bent u bereid politieke of  juridische instrumenten in te zetten, zoals het indienen van 

zienswijzen of instellen van beroep? 
 
Bijlagen:   
-mededeling informatie n.a.v. interpellatiedebat #2922983  

 

https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2922983-v8-Mededeling-Informatie-naar-aanleiding-van-interpellatiedebat.PDF

